
 PROCÉS PARTICIPATIU SOBRE EL NOU SISTEMA DE RECOLLIDA DE RESIDUS A SANT VICENÇ DELS 
HORTS 

BARRI DE LA GUÀRDIA. 21 de febrer de 2023, Centre Cívic La Guàrdia 

Essent les 18:25h del dia 21 de febrer de 2023 s’inicia l’obertura de portes a la sessió previ 

registre de les persones participants. 

Assistents: 26 

Benvinguda i presentació 

Les Regidores Maria Peláez i Paqui Capellades donen la benvinguda i agraeixen la 

participació a les persones assistents. Seguidament, Yolanda Martín (Cap de Participació 

i Convivència de l’Ajuntament) fa una explicació del context que ha motivat la realització 

del procés participatiu sobre el nou sistema de recollida de residus. 

Presentació Tècnica 

La consultoria ENTORNa3 realitza l’explicació tècnica tant del procés participatiu com dels 

dos sistemes de recollida que es proposen. L’explicació es centra en els següents punts: 

• Fases del procés participatiu 

• Dades generals sobre residus municipals 

• Context 

• Sistemes de recollida proposats: contenidors tancats i porta a porta 

• Enquesta disponible a la plataforma web de participació 

Dinàmica participativa 

Degut a l’alta demanda d’intervenció i de participació per part de les persones assistents 

es decideix realitzar l’activitat participativa en plenari. En ella es realitzen preguntes 

concretes per cada un dels dos sistemes de recollida proposats i es recull l’opinió de les 

persones participants de cara a l’elaboració de l’informe final del procés participatiu. 

Torn de paraules 

Es recullen els següents comentaris i respostes: 

S’expressa que no es vol optar per cap dels dos sistemes que es proposen i que la millor 

opció és mantenir el sistema actual. 

• Es respon que, tal i com s’ha comentat anteriorment, hi ha l’obligació de complir 

amb uns objectius europeus de reciclatge i que cal anar cap a sistemes que 

identifiquin les llars i activitats econòmiques participants del servei. No és una opció 

seguir amb el sistema de contenidors oberts i cal fer aquest esforç per part de tots 

els municipis als que va arribant el moment de finalització del contracte de recollida 

de residus. 

Es fan diferents intervencions al voltant de les incògnites que genera l’aplicació d’una taxa 

més justa: si serà per habitatge o per comunitat de veïns, si penalitzarà a les persones que 

tenen animals i no generen tanta orgànica, quan s’aplicarà, si serà individualitzada per 

cada persona, etc. 

• Es respon que l’aplicació d’aquest tipus de taxa és l’objectiu de futur però que no 

es produirà just després de la implementació del nou sistema de recollida. Que 

caldrà un temps per recollir dades i veure com està funcionant i, posteriorment, 

elaborar un estudi detallat que tingui en compte totes les casuístiques per poder 

disposar d’una taxa d’aquesta tipologia. 
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S’expressa que el sistema de recollida porta a porta es veu inviable tant pel que fa a la 

part del municipi amb més densitat de població com a les zones de muntanya on la 

presència dels porcs senglars el dificultaria molt. 

Es demana quines empreses hi ha al darrera d’aquestes propostes i si ja s’ha tingut en 

compte que això suposarà un increment de costos del servei. 

• Es respon que el servei de recollida de residus actualment és un servei que 

l’Ajuntament licita a través d’un concurs públic i que, per tant, s’hi podran presentar 

totes les empreses que compleixin els requisits de solvència tècnica i econòmica. 

Aquestes empreses faran les seves millors ofertes i proposaran les solucions 

tècniques més adequades. Es coincideix en acceptar que, sigui quin sigui el 

sistema escollit, hi haurà un increment de cost respecte el sistema actual, 

primerament perquè caldrà revisar els preus actuals per posar-los a preus de 

mercat. 


